
Referat af mødet 29.09.2020 - via Microsoft Teams. 
 
Deltagere: 
Forældre: Sarah fra Regnbuen, Christoffer fra Næshøj, Claus fra Pilehaven, Maya fra Kompasset, 
Maria fra Den Grønne Gren, Jesper fra dagplejen 
Medarbejdere: Katja fra dagplejen, Mette fra Regnbuen 
Dagtilbudsleder: Helle Ringsholt (HRRJ) 
 

• Christoffer valgt som ordstyrer fremadrettet. 
• Tavshedserklæringer ej underskrevet grundet møde via Teams (Covid-19 foranstaltninger). 

• Kostordning 
o Bliver digital og afstemning gennemføres via E-Boks. 
o Bliver samlet afstemning for alle 0-6 årige i Harlev Dagtilbud. 

▪ Omhandlende betalt frokostordning eller egen medbragt madpakke 
o HRRJ skal på sigt mødes og gennemføre rundvisning ang. hvad der er af muligheder 

mv for etablering af køkken, hvor osv. 
o Der bliver spurgt af forældrerep. hvilken kost der bliver lavet internt - ikke muligt at 

afklare, yderligere undersøgelser skal klarlægge dette. 
o Eksterne leverandører skal imødekomme krav og vilkår for kostordning - og levere 

info. om dette. 
o Et forslag vedr. madordning i Pilehaven og Kompasset kunne være at dele om en 

køkkenassistent hvor maden blev lavet i en af afdelingerne og efterfølgende leveret 
til den anden afdeling. 1. prioritet i begge afdelinger er egen køkken assistent . 

o Est. prissætning: 500-600 kr. pr måned . eftermiddagsmad IKKE inkluderet. 
▪ Bestyrelsen drøfter på næste møde i nov. Valg til kostordning 
▪ Omkring nov. vil informationer iht.. krav, vilkår og kriterier kunne tilgås. 

o Pilehavens forældreråd "frygter" ekstern leverandør, pga. dårlig omtale. 
o Blanke stemmer er "JA-tak" til kostordning. 

▪ Understreger vigtigheder af at for storbørns-forældre til at tage stilling i 
forhold til retvisende afstemning. 

o Forældrerådene er neutrale i forbindelse med formidling og distribution af 
oplysning omkring udbud og afstemning til kostordning 

• Zoneopdelte legepladser i institutionerne. 
o HRRJ og lederteamet har besluttet dette tiltag fastholdes. 

▪ En forælder stiller sig spørgende overfor relevansen af dette i forhold til 
virkning. 

• Harlev Dagtilbud har tildelt 500.000 kr. i anlægsmidler. 
▪ Primært prioriteres til forbedring af udearealer i forbindelse med øget 

udeophold (Covid-19 relateret). 
▪ Afdækning og overdækning I børnehaverne (ikke nærmere præciseret). 
▪ Byggeriet/anlægsarbejdet forventes påbegyndt nov.-dec. 2020. 



• Brug af lokalsamfundets muligheder. 
▪ Spejderhuset lånes på skift af børnehaver (dagpleje ikke tilgodeset i denne 

henseende). 
o Der bliver spurgt til bruger af andre lokale kræfter, landmænd, plejecenter mv. 

▪ Dette ses ikke relevant i forhold til nuværende situation i forbindelse med 
Covid19-restriktioner. 

o Der foreslås at oprette et netværk af frivillige - det bliver lokalt styret i 
institutionerne. 

• Børnetallet i Harlev stiger. 
o Derfor bør børn skrives op så hurtigt som muligt. 
o Vuggestuealderen hæves til 3 år ( i stedet for 2,11 år) 

▪ Det koster kommunen 21 millioner kr. 
▪ Nogle af Minimums normerings-pengene bliver brugt til at udfylde de ekstra 

timer som kommer til at mangle. 

• Tidligere skolindskrivning så vi har samme datoer for det som privatskoler. 
• Ny pædagogisk leder for dagplejen – med forventet ansættelse fra 1.12. 


